
2018D33486 INBRENG VERSLAG VAN EEN SCHRIFTELIJK OVERLEG 

De vaste commissie voor Financiën heeft op 13 juni 2018 een aantal 
vragen en opmerkingen voorgelegd aan de Minister van Financiën over 
de brief van de Minister van Buitenlandse Zaken van 25 mei 2018 inzake 
aanbieding BNC-fiche «Wijziging verordening grensoverschrijdende 
betalingen en valutawisselkosten» (Kamerstuk 22 112, nr. 2568). 

Vragen en antwoorden zijn hierna afgedrukt. 

De voorzitter van de commissie,
Anne  Mulder 

De adjunct-griffier van de commissie,
Freriks 
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I. Vragen en opmerkingen vanuit de fracties  

Vragen en opmerkingen van de leden van de fractie van de VVD 

De leden van de VVD-fractie hebben met interesse kennisgenomen van 
het onderhavige BNC-fiche. Deze leden zien de lage transactiekosten als 
een groot voordeel voor de grensoverschrijdende handel en daarmee 
voor de gehele Nederlandse economie. De Europese Commissie doet 
hiermee bij uitstek waartoe de EU in het leven is geroepen: het bevor-
deren van een gemeenschappelijke markt en het slechten van handelsbe-
lemmeringen. Deze leden hebben nog enkele vragen. 

De leden van de VVD-fractie krijgen graag inzicht in de kosten die 
betaaldienstaanbieders maken voor dit soort overboekingen. Weerspie-
gelen de huidige tarieven vooral marktmacht of gaan er reële kosten 
achter schuil? Deze leden begrijpen dat de inkomstenderving zal worden 
goedgemaakt door hogere transactievolumes. Kan de Minister aangeven 
wat dan het verwachte inkomstenverlies is voor de betaaldienstaan-
bieders en welke volumestijging wordt aangenomen? 

De leden van de VVD-fractie vragen waarom zo weinig landen gebruik 
hebben gemaakt van de mogelijkheid die Single Euro Payments Area 
(SEPA) biedt om de transactiekosten gelijk te trekken. Zien andere 
lidstaten niet de voordelen van gelijke en lage transactiekosten? 

De leden van de VVD-fractie lezen dat er in het impact assessment vier 
beleidsalternatieven zijn overwogen, maar dat de derde optie als het 
meest efficiënt is beoordeeld. Deelt de Minister deze analyse? Waarom? 

De leden van de VVD-fractie lezen dat het voor de regering van belang is 
dat er een zo goed mogelijk zicht komt op de concrete kostenvoordelen 
voor Nederlandse consumenten en bedrijven. Hoe gaat de Minister ervoor 
zorgen dat deze er zo snel mogelijk komen? Welke invloed heeft het op het 
Nederlandse standpunt wanneer er geen goed zicht komt op de kosten-
voordelen voor Nederlandse consumenten en bedrijven? 

De leden van de VVD-fractie vragen hoe gezorgd wordt voor meer 
transparantie van de totale kosten van grensoverschrijdende transacties. 
Zoals de regering zelf formuleert, zijn consumenten hierbij gebaat. 

Vragen en opmerkingen van de leden van de fractie van de PVV 

De leden van de PVV-fractie hebben kennisgenomen van het Fiche 
«Wijziging verordening grensoverschrijdende betalingen en valutawissel-
kosten». 

Naar aanleiding van het fiche brengen de leden van de PVV-fractie het 
volgende naar voren. 

Allereerst willen de leden van de PVV-fractie weten wat de gemiddelde 
prijzen zijn voor binnenlandse transacties in Nederland en voor grensover-
schrijdende transacties tussen de eurolanden. Hoe hoog zijn de transactie-
kosten vanuit Nederland naar niet-eurolanden? 

Voorts willen de leden van de PVV-fractie weten wat de onbedoeld 
nadelige effecten van de gelijktrekking van de transactietarieven zouden 
kunnen zijn. Hoe zal voorkomen worden dat de kosten voor de (relatief 
goedkope) binnenlandse betalingen toenemen, in de plaats van dat er 
sprake is van een afname van kosten voor grensoverschrijdende 
transacties? 
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Verder merken de leden van de PVV-fractie op dat de Europese Bankauto-
riteit (EBA) technische reguleringsnormen zal opstellen om valutawissel-
praktijken helder uit te kunnen werken. De leden van de PVV-fractie willen 
weten of dit binnen het mandaat van de EBA valt. Ook willen de leden van 
de PVV-fractie weten of hiermee het mandaat van de EBA wordt opgerekt. 
Indien hier sprake van is, in hoeverre vindt de Minister dit wenselijk? Op 
welke wijze kan de Kamer verder invloed uitoefenen op de technische 
reguleringsnormen van EBA? 

Tevens merken de leden van de PVV-fractie op dat de EBA in de 
overgangsfase een tijdelijke bovengrens voor de kosten van valutawissel 
zal vaststellen. De leden van de PVV-fractie willen weten wat deze tijdelijke 
bovengrens voor de kosten van valutawissel zal zijn. 

Ten slotte willen de leden van de PVV-fractie weten hoeveel de Neder-
landse betaalaanbieders mis zullen lopen als gevolg van dit voorstel en 
hoe voorkomen zal worden dat dit verlies alsnog wordt doorberekend in 
hogere consumentenprijzen. 

Vragen en opmerkingen van de leden van de fractie van D66 

De leden van de D66-fractie hebben met grote interesse kennisgenomen 
van het BNC-fiche Wijziging verordening grensoverschrijdende betalingen 
en Valutawisselkosten. Zij ondersteunen met kracht het doel om grens-
overschrijdende betalingen in de EU makkelijker en goedkoper te maken. 
Lagere kosten voor betaaldiensten bevordert marktwerking en concur-
rentie tussen financiële dienstverleners. Meer concurrentie leidt niet 
alleen tot lagere prijzen, maar kan ook de kwaliteit en klantgerichtheid van 
financiële dienstverlening bevordert. Hiervan profiteren consumenten en 
bedrijven. Bovendien maken lagere prijzen voor grensoverschrijdende 
betalingen het toegankelijker om financiering voor investeringen aan te 
trekken uit een andere lidstaat. De mogelijkheid om financiering aan te 
trekken vanuit verschillende bronnen bevordert investeringen en maakt 
een economie weerbaar. Tot slot zijn de aan het woord zijnde leden 
enthousiast over het voorstel om grotere transparantie bij een valuta-
wissel te verplichten. Op die manier kunnen consumenten een betere 
keuze maken bij een valutawissel. 
Deze leden hebben nog enkele vragen over de nadere uitwerking van deze 
verordening. 

De leden van de D66-fractie lezen dat met het voorstel van de Europese 
Commissie de betalingskosten voor grensoverschrijdende transacties 
gelijk wordt getrokken met de kosten van binnenlandse transacties. Zijn er 
ook situaties waarbij dit juist leidt tot hogere kosten voor de consument? 
Kan dit in Nederland leiden tot hogere kosten voor binnenlandse 
betalingen? 
De leden van de D66-fractie lezen dat de verordening een besparing 
oplevert van 900 miljoen euro. Welk deel van deze besparing slaat in 
Nederland neer? Is hiermee ook rekening gehouden met secundaire 
effecten zoals het kunnen aantrekken van een bredere financieringsmix? Is 
er bij die berekening rekening gehouden met het effect op investeringen 
door bedrijven? Zo nee, hoe schat de Minister dit effect in? 

De leden van de D66-fractie lezen dat de EBA gevraagd zal worden om de 
transparantieverplichting voor een valutawissel nader uit te werken. Het 
kabinet stelt dat een zorgvuldige discussie over de reikwijdte en 
uitwerking van het mandaat van EBA van belang is. Hoe ziet de Minister 
dit mandaat voor zich? Hoe wil de Minister dit mandaat inperken? 
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Vragen en opmerkingen van de leden van de fractie van de SP 

De leden van de SP-fractie hebben kennisgenomen van het fiche Wijziging 
verordening grensoverschrijdende betalingen en valutawisselkosten. Deze 
leden vragen de Minister hoe deze verordening nu gaat realiseren dat 
consumenten in de Europese Unie voortaan volledig geïnformeerd 
worden over de kosten van een valutawissel. Zij vragen of dit in de 
praktijk ook gaat gebeuren wanneer consumenten met hun betaalkaart 
betalen in een winkel of restaurant of geld opnemen bij een automaat. 

De leden van de SP-fractie vragen de Minister hoe de kosten voor het 
overmaken van geld buiten de eurozone gelijkgetrokken kan worden. Deze 
leden vragen dit omdat de kosten van grensoverschrijdende betalingen en 
valutawisselkosten vaak verborgen zijn. Voorgenoemde leden vragen de 
Minister hoe het komt dat met de invoering van de Payment Services 
Directive 2 (PSD2) de Europese Commissie er niet in geslaagd is om 
grensoverschrijdende betalingsprocessen transparanter te maken. Zij 
vragen de Minister of Nederland niet een belangrijkere rol kan spelen om 
ervoor te zorgen dat de banken niet opnieuw wegkomen met een gebrek 
aan transparantie. De leden van de SP-fractie vragen de Minister wat hij 
hieraan gaat doen. Deze leden vragen de Minister transparantie te eisen 
en dit bij banken neer te leggen. Zij vragen de Minister dit te controleren. 

De leden van de SP-fractie vragen hoe het komt dat de Europese 
Commissie voorstelt om de EBA te vragen technische reguleringsnormen 
op te stellen om valutawisselpraktijken helder uit te kunnen werken. Deze 
leden vragen de Minister waarom de lidstaten zelf niet met dit kader 
kunnen komen. 

De leden van de SP-fractie vragen de Minister waarom hij stelt dat een 
efficiënt betalingsverkeer gebaat is bij concurrentie. Deze leden vragen de 
Minister wat de negatieve gevolgen van concurrentie zijn binnen het 
grensoverschrijdend betalingsverkeer. Zij vragen de Minister hoe hij deze 
negatieve gevolgen gaat wegnemen. Voorgenoemde leden vragen de 
Minister of Nederland als lidstaat nog meer maatregelen wil nemen die de 
mobiliteit en keuzevrijheid van consumenten en bedrijven verhogen en de 
kosten van betalingsdiensten verlagen. 

De leden van de SP-fractie vragen de Minister hoe hij een toename van 
kosten voor de (relatief goedkope) binnenlandse betalingen tegen zal 
gaan. Deze leden vragen de Minister waar een afname van de kosten voor 
de grensoverschrijdende transacties gecompenseerd zullen worden. 

De leden van de SP-fractie vragen de Minister hoe hij in het kader van 
grensoverschrijdende betalingen en valutawisselkosten omgaat met 
bitcoins, blockchain of andere cryptovaluta die het mogelijk maken om 
zeer snel grensoverschrijdende betalingen te doen.
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